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Gorghiu: Rezonez cu recomandarea Comisiei de la Venetia ca procurorii de rang

înalt sa fie numiti pe perioade mai lungi

Ministrul Justitiei, Alina Gorghiu, a declarat, miercuri, ca rezoneaza  cu recomandarea Comisiei de la

Venetia ca procurorii de rang înalt sa  fie numiti pentru perioade mai lungi, mentionând ca a observat

"efectele  toxice" pe care schimbarile constante de ministri, de sefi de  institutii, le-au avut asupra

implementarii proiectelor.

"O sa va adresez public întrebarea daca durata de trei ani a mandatului  este suficienta pentru implementarea unui

proiect managerial reformator  si consistent. E o teza care necesita o atenta reflectie si care va  trebui sa fie pusa de

tapet. Sigur, poate în 2024 nu este cel mai bun an  de a discuta teme foarte sensibile legata de sistemul judiciar din 

motive lesne de înteles, însa cred ca, la un moment dat, aceasta tema va  trebui sa fie discutata", a spus Gorghiu, la

bilantul Ministerului  Public.

Ea a adaugat ca schimbarile constante de ministri, de sefi de  institutii, au avut efecte "toxice" asupra

implementarii proiectelor.

"Eu va spun ca om politic cu ceva experienta dupa 20 de ani ca am  observat efectele toxice pe care schimbarile

constante, dese de  ministri, de sefi de institutii, le-au avut asupra implementarii unor  proiecte manageriale

relevante, asupra implementarii unor politici  publice sanatoase, toate acestea necesitând timp, necesitând 

stabilitatea sistemelor. Va marturisesc ca rezonez cu una din  recomandarile Comisiei de la Venetia. Cea care

prevede faptul ca  procurorii de rang înalt si adjunctii acestora ar trebui sa fie numiti  pentru perioade mai lungi de

timp, fara posibilitatea de reînnoire a  mandatului. Daca ne uitam în UE, durata mandatelor procurorului general 

în statele membre variaza între 3 si 9 ani. Iar de 3 ani mai este doar  în Grecia. Restul au o durata semnificativa a

mandatului", a apreciat  ministrul Justitiei.

Potrivit acesteia, anul viitor, când se va marca si trecerea unei  perioade rezonabile de la intrarea în vigoare a

legilor justitiei, va  fi, probabil, un moment propice pentru a realiza împreuna cu sistemul  judiciar o evaluare

obiectiva a acestor idei de îmbunatatire a unor  prevederi din legi.
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